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Datum 2023-04-19 

 

Tid Kl. 08:30 – 12:00  

 

Plats A-salen, kommunhuset, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

  

Övriga  Ann-Katrin Lundin, socialchef §§ 46 – 51  

närvarande Marie Petersson, verksamhetschef ÄO §§ 47 – 48  

 Jörgen Eriksson, verksamhetschef ÄO §§ 47 

 Hjördis Norrman, ekonom § 47 

 Sofia Lindahl, verksamhetschef HSV § 47 

 Annika Modéen, verksamhetschef IFO § 47 

 Sandra Sahlberg, arbetsmarknadschef § 47 

 Leif Kårén, ekonom § 47 

 Ewa Sundström, verksamhetschef FS § 47 

 Lena Andersson, SAS §§ 48 

 Sara Lindblom, enhetschef ÄO § 48 

 Main Lindström, enhetschef ÄO § 48 

 Carina Hansson, enhetschef ÄO § 48 

 Fredrik Abrahamsson, enhetschef ÄO § 48 

 Fredrik Storm, enhetschef ÄO § 48 

 Cecilia Ingelsson Lydig, folkhälsosamordnare § 49 

 Birgitta Häggkvist, vice ordförande kommunstyrelsen § 46 – 51  

 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 46 – 51  

 
  

 

Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 46 – 51   

  

 Ordförande Ulrika Bergman (Vi) §§ 46 – 51   

 

 Justerare Jörgen Andersson (V) §§ 46 – 51  

   

 

   
 

 
Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 

www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Kjell-Åke Sjöström (V) ---       

Ulrika Bergman (Vi)  X      Ordförande 

Monica Tirri (C) X      Ansluter kl. 10:00, från § 48 

Jerry Mähler (C) ---       

Lena Österlund (S) ---       

Ersättare        

Jörgen Andersson (V) X X     Ersätter Kjell-Åke Sjöström 

Ronnie Larsson (KD) ---       

Emelie Wrede (C) X X     Ersätter Jerry Mähler 

Fredrik Granholm (C) X X     
Ersätter Monica Tirri vid 

§ 46-47 

Lisa Wenman (S) X X 
    

Ansluter kl. 08:40, Ersätter 

Lena Österlund från § 47 

 
 
Val av justerare 
Jörgen Andersson (V) utses till justerare av dagens protokoll. 

Justeringen sker digitalt. 

 

Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 46  

 

Information: Aktuellt läge 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 

till handlingarna.  

 

Ärendebeskrivning  

Ann-Katrin Lundin, socialchef, informerar om läget i verksamheten. 

 

Just nu är budgetberedningen den stora arbetsuppgiften inom förvaltningen. Mycket tid 

går åt till analyser av omvärlds- och nuläge. Jämfört med andra kommuner har vi ändå ett 

något bättre läge och många åtgärder har redan vidtagits sedan tidigare.  

 

En smittad i Covid förra veckan men personen är nu tillfrisknad. 

 

Beslut är fattat om att erbjuda sommarbonusar: 

• Personal inom äldreomsorg och funktionsstöd får, om de vill och det behövs, 

bonus på 25 000 kr om de flyttar hela sommarsemestern utanför perioden vecka 

24 – 33.  

• Vikarier som jobbar minst 8 veckor, exklusive inskolning, under perioden vecka 

25 – 32 får en bonus på 10 000 kr.  

• Vikarier som kommer att få en lång resväg och jobbar utanför Sollefteå tätort kan 

av enhetschefen få ett tillägg med 5 000 kr på grund av ökade resekostnader. 

Sommarbonusen ska finansieras med det som sparas in på övertidsersättning. 
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§ 47  

 

Verksamhetsuppföljning ÄO, HSV, IFO och FS mars 2023  
 
Beslut  

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 

till handlingarna.  

 

Ärendebeskrivning  

Verksamhetsuppföljningar per 2023-03-31. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått 

ta del av skriftliga månadsuppföljningar för respektive verksamhet.  

 

Representanter för verksamheterna samt ekonomer medverkar på utskottssammanträdet, 

redogör för uppföljningarna samt besvarar frågor och ger förtydliganden.  

 

- Äldreomsorg, verksamhetschefer Marie Petersson och Jörgen Eriksson samt ekonom 

Hjördis Norrman  

Siffrorna för utskrivningsklara korrigeras. I mars månad var antalet noll. Åtta medicin-

robotar är i bruk. 

Ekonomin ser bättre ut den här månaden än förra, bland annat har övertiden och 

utskrivningsklara minskat. Lite intäkter i form av ersättning för nystartsjobb. 

Verksamhetscheferna får fråga om Skärvstagårdens stora underskott. Arbetet där är just 

nu väldigt tungt på grund av de stora ombyggnationerna och därför behövs just nu extra 

förstärkning. 

Det behövs ca 250 sommarvikarier. Förra veckan fanns 190 sökande varav 38 hade västra 

som förstahandsval. Ansökningstiden är fortfarande pågående och ytterligare annonser 

ska läggas ut. 

Verksamhetscheferna får fråga om behov av plus- eller trygghetsboende i kommunen. De 

har inte fått några indikationer på att ett sådant behov finns. 

 

- Hälso- och sjukvård, verksamhetschef Sofia Lindahl och ekonom Hjördis Norrman  

Ekonomin ser bra ut för mars månad. Sjukfrånvaron har varit lägre än tidigare. 

Statsbidragen har inte kommit än men är på gång. Inhyrd personal är en kostnad som inte 

har budgeterats.  

Svårt att få tag på semestervikarier inom samtliga personalgrupper. På grund av hastigt 

tillkommen frånvaro har en stafettsjuksköterska tagits in. 

Har jobbat hårt med att ta emot studenter, förra våren hade vi 49 veckor och i år 90 

veckor. Detta är mycket glädjande men kräver också att tid avsätts för en person som 

utsetts till huvudhandledare. 

IVOs beslut om slutgiltig bedömning vid granskningen under pandemin har kommit. Det 

var inga nyheter och mycket kvalitetsförbättringar är redan gjorda. Inrapportering av 

vidtagna åtgärder ska göras innan 22 maj och utskottet kommer att delges rapporten vid 

kommande möte. 
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Verksamhetschefen får fråga om palliativvård. Regionen har ett palliativt team och 

kommunen jobbar tätt tillsammans med det teamet.  

 

- Individ- och familjeomsorg; ekonomiskt bistånd, öppenvården, arbetsmarknad och 

integration, verksamhetschef Annika Modén, arbetsmarknadschef Sandra Sahlberg och 

ekonom Leif Kårén  

Ekonomin visar underskott jämfört med budget. Detta beror till största del av höga 

placeringskostnader där arvodeshöjningen för familjehem är en stor orsak. I övrigt ser 

ekonomin stabil ut. Prognosen på underskott med 6 miljoner för hela året står kvar.  

Inom AME är semestern löst. 

IFO kommer att gå kort på utredare och konsulter har aviserat att de inte kan fortsätta. 

Annons ligger ute men det finns inga sökande. Barn och missbruk måste prioriteras vilket 

kan leda till att personal måste flyttas.  

Verksamhetschef för IFO får fråga om hantering av arbetsmiljöfrågan att en 

medarbetargrupp har rädsla för att träffa klienter fysiskt. En utbildning inom hot och våld 

ska inom kort hållas. Man ser en trygghet i larmen och känner en oro över utrymmen dä 

larm och lås saknas. Frågan diskuteras kontinuerligt i flera olika forum. 

 

- Funktionsstöd, verksamhetschef Ewa Sundström och ekonom Leif Kårén  

Ekonomin har ett litet underskott jämfört med budget men verksamheten hoppas på att 

när Linden öppnar och placeringar kan plockas hem ska detta påverka ekonomin positivt. 

Sjuktalen har minskat och med det övertiden. 

Osäkerhet finns kring hur jour och arbete före och efter jour ska lösas när de nya reglerna 

om arbetstid träder i kraft. Man tror i alla fall att den planering som gjorts och fortfarande 

pågår är en hållbar lösning som ska fungera. 

Sommarsemestrarna är inte klara, trots tidig annonsering, men enhetscheferna tror att 

erbjudandet kommer att underlätta mycket. 

De nya lokalerna på Storgatan är klara och brukarna har fått titta på dem. Fler nya 

boenden är på gång och ska öppna efter sommaren. Det nya barn- och ungdomsboendet 

öppnar i början av maj. 

Annonsering om stödpedagoger har resulterat i två behöriga sökande. Övriga sökande 

kanske kan få andra tjänster inom verksamheten. Försöker peppa befintlig personal att 

söka YH-utbildningen på Reveljen för att studera till stödpedagoger då detta är en brist. 

Verksamhetschefen får fråga om daglig verksamhet i Junsele där två ordinarie personal 

har slutat. Enhetschefen jobbar med frågan men det är inte löst än. 

 

Beslutsunderlag  

Ekonomi- och verksamhetsuppföljningar per 2023-03-31 för HSV, ÄO, FS (inklusive 

socialpsykiatri), samt IFO (inklusive Arbetsmarknadsenheten). 
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§ 48 

 

Verksamhetspresentation samt kvalitetsdialog: Äldreomsorgen 
Skärvstagården 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen samt en bra 

dialog och lägger dem till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Fredrik Storm, enhetschef Nattpersonal 

Enheten består av 18 årsarbetare som arbetar med 108 boendeplatser. Bemanningen är nio 

personal per natt fördelat på en ”löpare” per plan samt någon konstant på 

demensavdelningarna. 

 

Tendensen är att brukarna som kommer in blir mer och mer rörliga vilket innebär att 

personalgruppen måste stärkas upp. Tyvärr är det svårt idag att få tag i rätt personal som 

dessutom vill jobba på natten. Arbetstiden har med de nya avtalen minskat men det är 

samma arbete som ska utföras. Ersättningen är fortfarande densamma. Det finns 

utmaningar med schemaläggningen på natten. 

 

Sara Lindblom, enhetschef 1B och 1 D samt aktivitetsledaren 

Enheten har 20,8 årsarbetare och antalet boendeplatser är 16+16. Avdelningarna har i 

arbetet med Välfärdsresan slagits ihop för att man ska kunna använda personalen på båda 

avdelningarna. Tredagarsledigheten är borttagen i och med det nya schemat och det 

fungerar bra. 

 

Aktivitetsledaren jobbar med 100 brukare och är mycket uppskattad. För att hinna med 

hjälper avdelningarna till med ”guldkantsaktiviteter”, till exempel bubbel och varma 

mackor en fredag kväll. Avdelningarna har också tillgång till en parcykel som används 

flitigt. Problemet med gruppaktiviteter är att lokalen som aktivitetshandledaren använder 

är för liten. Man har också önskemål om att uteplatsen måste förbättras och uppfräschas, 

till exempel att grindar måste byggas i säkerhetssyfte. Tovertafel finns i lokalen. 

 

Kvalitetsarbete 

Ska börja med RAK och jobbar aktivt med fast omsorgskontakt men bristen av 

undersköterskor gör det mer utmanande. Mycket kontakt med AME som bidrar med 

personal inom service. Under pandemin halkade arbetet med genomförandeplaner efter 

men genomgång pågår. Man jobbar med senior alert och BPSD i team bestående av 

rehab, senior alert ombud, sjuksköterska och enhetschef. Bristen på  

 

Personalen får utbildning inom suicidprevention och våld i nära relationer. Värdegrunden 

är något som diskuteras hela tiden. Avdelningarna har två utbildade språkombud och fler 

är på gång.  
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Fredrik Abrahamsson, enhetschef 1C 

Enheten är en korttidsavdelning med 12 årsarbetare och 16 boendeplatser, det vill säga 16 

rum varav ett kan göras om till dubbelrum vid behov. Den startade upp under pandemin 

och personalen var på plats i februari 2021. Vid starten var majoriteten undersköterskor.  

 

Korttidsavdelningen är i många fall en förlängning av sjukhusvistelse men det kan också 

vara brukare som har ett akut behov av hjälp då någon upptäckt att levnadsnivån i 

hemmet inte är skälig. På grund av detta ser man ett behov av kompetensutveckling inom 

psykiatri, bemötande av utåtagerande brukare, demensvård och mer avancerad vård. Man 

ser att hot och våld samt våldsamma brukare är ett ökande problem. 

 

Aktivitetsledaren servar även den här avdelningen. Hela personalgruppen bidrar med 

guldkant på tillvaron.  

 

Man ser ett stort behov av uppfräschning av boendet men då man hyr av Regionen är det 

de som beslutar om renoveringar. Sedan uppstarten har två rum renoverats och detta är då 

berott på utåtagerande brukare och ovanligt hårt slitage.  

 

Kvalitetsarbete 

Nuläget på Välfärdsresan är något turbulent, särskilt när det gäller förändrade starttider 

för nattpersonal. Ledningen tror att när förändringar har landat kommer det att bli bra. 

 

Antalet undersköterskor har minskat så det finns utmaningar med fast omsorgskontakt 

men man löser det. Genomförandeplaner görs trots att man vet att brukaren inom kort ska 

lämna avdelningen.  

 

Värdegrundsutbildning pågår löpande i det dagliga arbetet och på APT. Senior alert är 

uppstartat och BPSD har även det funnits med sedan tidigare och är ett viktigt instrument. 

Ombuden driver på arbetet och hjälper övriga. 

 

Inom trygghetsteknik har man haft ett uppstartsmöte kring nya lås då det finns en 

problematik där brukare går in på varandras rum och skrämmer varandra. 

 

Statistik 

Under 2022 var det bara strax under 30 % av brukarna som kom till boendet som 

återvände till hemmet efter vistelsen, de flesta var så pass sjuka att de behövde flytta till 

särskilt boende, ca 40 %, eller i många fall avled, ca 25 %. Ungefär 5 % återvände till 

sjukhus och avled där. 

 

Antalet dygn i korttidsboendet var år 2021 i snitt 100 dygn men minskade år 2022 till 73 

dygn. Man jobbar aktivt tillsammans med biståndshandläggarna med att hitta mer 

långsiktiga lösningar och inte bygga korttidsplaceringar på varandra. 

 

 

Protokoll UVO 2023-04-19
(Signerat, SHA-256 7178519CDC1A7D8D090DE53A63B20B06F5DF540507192BBF11BBEE484CBDE319)

Sida 8 av 14



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens 

Utskott för vård och omsorg 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-04-19 

 

 

9 (13) 

Enhet 2 B och 2 C 

Carina Hansson är chef för demensavdelningen som har 21,75 årsarbetare och 15+14 

boenden. Avdelningarna har slagits ihop och personalen går emellan. 

 

Enhet 2 D och 2 E 

Malin Lindström är chef för demensavdelningen som har 23,25 årsarbetare och 15+16 

brukare. 

 

Använder sig av aktivitetsledaren och personalen bidrar med guldkant o hittar på 

gruppaktiviteter. Speciellt 2 E använder parcykeln. Personalen där är även utbildad i 

Tovertafel. Kompetensutveckling pågår kontinuerligt.  

 

Den stora utmaningen är trånga lokaler där god demensvård är svårt att bedriva då de som 

flyttar in är relativt unga och har bra fysik, det vill säga är mycket rörliga. Alla kan inte 

rymmas tillsammans i matsalen som bara har åtta platser. Det är också problem att mötas 

i vissa utrymmen. Drömmen är att ligga på markplan då vissa brukare inte klarar av att 

åka hiss och då blir väldigt bundna till avdelningen. 

 

Kvalitetsarbete 

Välfärdsresan är en utmaning då det är svårt att få till ett bra grundschema eftersom 

många inte orkar jobba flera 8-9 timmarspass på raken på grund av ljudnivå och stora 

humörsvängningar hos brukarna. Arbetet är i alla fall i gång och man försöker hitta 

lösningar.  

 

Då avdelningarna har många undersköterskor kan man arbeta aktivt med fast 

omsorgskontakt. Man har schemalagd tid för arbete med genomförandeplaner. 

Värdegrundsutbildningen är inte genomförd. 

 

Tänket kring senior alert finns i vardagen även om man inte jobbat aktivt med systemet. I 

stället har man gjort ett krafttag med BPSD där många brukare ha en aktuell skattning i 

stödsystemet. Svårigheten är att hitta tid för åtgärderna som tagits fram. 

 

Marie Petersson, verksamhetschef – gemensamt kvalitetsarbete 

Ett stort problem för hela Skärvstagården är pågående renovering som påverkar både 

personal och boende. Ventilationen ska åtgärdas men arbetet är svårt, väldigt krävande 

och långdraget. Hela entrén vid Skärvstagården och hälsocentralen ska rivas upp och 

byggas om under sommaren vilket kommer att påverka boende, personal och anhöriga 

under en längre tid. 

 

Man har under året jobbat köpt in nya spoldesinfektorer, använd EducateIT, köpt in 

täckbyxor och jackor samt haft ett kostfokus. Demensutveckling har skett med 

specialistrader i hemtjänsten samt ambulerande dagverksamhet. På gång är upphandling 

av arbetskläder, KAC-externa larm, online-inköp av dagligvaror och byte av låssystem på 

särskilt boende.  
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§ 49 

 

Information: Nuläge – Narkotikaanvändning i Sollefteå kommun 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den till 

handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Cecilia Ingelsson Lydig, folkhälsosamordnare 

 

Mätning av narkotikaspår i avloppsvatten görs tillsammans med Länsstyrelsen fyra 

gånger om året. Vi mäter både vid Hågesta och Långsele reningsverk. Mätningarna 

startade i oktober 2020 och de resultat som redovisas är fram till oktober 2022. Av 

Sollefteå kommun är det ca 55 % av invånarna som kommer med i mätningarna. Proverna 

beräknas i begreppet ”doser”.  

 

Man tar prov i april och oktober samt under julhelgen och en valfri sommarhelg. I 

Sollefteå, Kramfors och Härnösand har man som valfri sommarhelg valt 

skolavslutningshelgen. Mätningarna kompletteras med enkätundersökningar samt statistik 

från polis, socialtjänst samt hälso- och sjukvård. 

 

Amfetamin 

Jämfört med länet och övriga landet ligger Sollefteå kommun något lägre i mätningen. 

Högsta statistiken för amfetamindoser hade Sollefteå i april 2022. Man ser dock att 

användandet ökar. 

 

Cannabis 

Man ser en ökning av användandet av cannabis speciellt i Långsele. 

 

Kokain 

Relativt få doser har hittats i Sollefteå men då kokain anses vara en festdrog och vi tar 

färre helgprover kan det vara en förklaring. Samtliga mätstationer ser en stor ökning vid 

decembertesten som utförs under julhelgen. I mätningarna kan man se skillnad på 

nedbrutet kokain, det som intagits tidigare, och kokain som nyligen tillförts kroppen. 

 

Tramadol 

En topp av användning kan ses i april 2021 men i stort sett överensstämmer dosmätningen 

med antalet utskrivna recept vilket indikerar att inget eller ett mycket litet missbruk finns. 

 

Ketamin 

Många områden ser en ökning som vi inte kan se i Sollefteå. Sjukhusen försöker hålla 

nere utskrivningen då biverkningarna är kraftiga. Läkemedlet används inom 

veterinärvården vilket inte bör visas i dosmätning av avloppsvatten.  
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En beräkning av marknadsvärdet för använda droger vid dessa 13 dygn som mätning 

genomförts under år 2020 till 2022 visade 2 217 713 kronor. Med den summan som 

utgångpunkt beräknas droghandeln i Västernorrland omsätta ca 62 miljoner kronor per år. 

 

Mellan 25 % och 33 % av pojkar i gymnasieåldern i Västernorrland uppger att de blivit 

erbjudna att köpa droger. 

 

Rent generellt har Sollefteå kommun inte lika stor narkotikaanvändning som till exempel 

Sundsvall men trenden är att det ökar och det finns stort utrymme för förebyggande 

arbete. 

 

Cecilia flaggar för att det även förekommer andra, mer lättillgängliga droger, än de som 

kan mätas i avloppsvatten. Hon nämner lustgas och torrschampo där man sett att 

användandet ökar bland riktigt unga personer. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokoll UVO 2023-04-19
(Signerat, SHA-256 7178519CDC1A7D8D090DE53A63B20B06F5DF540507192BBF11BBEE484CBDE319)

Sida 11 av 14



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens 

Utskott för vård och omsorg 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-04-19 

 

 

12 (13) 

§ 50    KS/81/2023   

 

Information: Utredning enligt lex Sarah 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 

till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet delges den utredning som gjorts med anledning av rapport om missförhållande 

och risk för missförhållande av händelse inträffad 2023-02-12. 

 

Beslutsunderlag 

Utredning, Lena Andersson SAS 
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§ 51 

 

Delgivning av handlingar  
 
Beslut  

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för delgivningarna och lägger dem 

till handlingarna.  

 

Delgivning  

Delegeringsbeslut 3/2023 (KS/39/2023-3) 

Skrivelse från personal på Skärvstagården (KS/104/2023-1) 

Svar på skrivelse från personal på Skärvstagården (KS/104/2023-2) 

IVO beslut – Tillsyn gruppbostad Sportgränd (KS/225/2022-12) 

Svar på enkät inom Äldreomsorgen 
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Datum 2023-04-19 


 


Tid Kl. 08:30 – 12:00  


 


Plats A-salen, kommunhuset, Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


  


Övriga  Ann-Katrin Lundin, socialchef §§ 46 – 51  


närvarande Marie Petersson, verksamhetschef ÄO §§ 47 – 48  


 Jörgen Eriksson, verksamhetschef ÄO §§ 47 


 Hjördis Norrman, ekonom § 47 


 Sofia Lindahl, verksamhetschef HSV § 47 


 Annika Modéen, verksamhetschef IFO § 47 


 Sandra Sahlberg, arbetsmarknadschef § 47 


 Leif Kårén, ekonom § 47 


 Ewa Sundström, verksamhetschef FS § 47 


 Lena Andersson, SAS §§ 48 


 Sara Lindblom, enhetschef ÄO § 48 


 Main Lindström, enhetschef ÄO § 48 


 Carina Hansson, enhetschef ÄO § 48 


 Fredrik Abrahamsson, enhetschef ÄO § 48 


 Fredrik Storm, enhetschef ÄO § 48 


 Cecilia Ingelsson Lydig, folkhälsosamordnare § 49 


 Birgitta Häggkvist, vice ordförande kommunstyrelsen § 46 – 51  


 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 46 – 51  


 
  


 


Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 46 – 51   


  


 Ordförande Ulrika Bergman (Vi) §§ 46 – 51   


 


 Justerare Jörgen Andersson (V) §§ 46 – 51  


   


 


   
 


 
Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. 


Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 


www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    


   § §  


        


Ledamöter        


Kjell-Åke Sjöström (V) ---       


Ulrika Bergman (Vi)  X      Ordförande 


Monica Tirri (C) X      Ansluter kl. 10:00, från § 48 


Jerry Mähler (C) ---       


Lena Österlund (S) ---       


Ersättare        


Jörgen Andersson (V) X X     Ersätter Kjell-Åke Sjöström 


Ronnie Larsson (KD) ---       


Emelie Wrede (C) X X     Ersätter Jerry Mähler 


Fredrik Granholm (C) X X     
Ersätter Monica Tirri vid 


§ 46-47 


Lisa Wenman (S) X X 
    


Ansluter kl. 08:40, Ersätter 


Lena Österlund från § 47 


 
 
Val av justerare 
Jörgen Andersson (V) utses till justerare av dagens protokoll. 


Justeringen sker digitalt. 


 


Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 46  


 


Information: Aktuellt läge 
 
Beslut  


Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 


till handlingarna.  


 


Ärendebeskrivning  


Ann-Katrin Lundin, socialchef, informerar om läget i verksamheten. 


 


Just nu är budgetberedningen den stora arbetsuppgiften inom förvaltningen. Mycket tid 


går åt till analyser av omvärlds- och nuläge. Jämfört med andra kommuner har vi ändå ett 


något bättre läge och många åtgärder har redan vidtagits sedan tidigare.  


 


En smittad i Covid förra veckan men personen är nu tillfrisknad. 


 


Beslut är fattat om att erbjuda sommarbonusar: 


• Personal inom äldreomsorg och funktionsstöd får, om de vill och det behövs, 


bonus på 25 000 kr om de flyttar hela sommarsemestern utanför perioden vecka 


24 – 33.  


• Vikarier som jobbar minst 8 veckor, exklusive inskolning, under perioden vecka 


25 – 32 får en bonus på 10 000 kr.  


• Vikarier som kommer att få en lång resväg och jobbar utanför Sollefteå tätort kan 


av enhetschefen få ett tillägg med 5 000 kr på grund av ökade resekostnader. 


Sommarbonusen ska finansieras med det som sparas in på övertidsersättning. 
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§ 47  


 


Verksamhetsuppföljning ÄO, HSV, IFO och FS mars 2023  
 
Beslut  


Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 


till handlingarna.  


 


Ärendebeskrivning  


Verksamhetsuppföljningar per 2023-03-31. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått 


ta del av skriftliga månadsuppföljningar för respektive verksamhet.  


 


Representanter för verksamheterna samt ekonomer medverkar på utskottssammanträdet, 


redogör för uppföljningarna samt besvarar frågor och ger förtydliganden.  


 


- Äldreomsorg, verksamhetschefer Marie Petersson och Jörgen Eriksson samt ekonom 


Hjördis Norrman  


Siffrorna för utskrivningsklara korrigeras. I mars månad var antalet noll. Åtta medicin-


robotar är i bruk. 


Ekonomin ser bättre ut den här månaden än förra, bland annat har övertiden och 


utskrivningsklara minskat. Lite intäkter i form av ersättning för nystartsjobb. 


Verksamhetscheferna får fråga om Skärvstagårdens stora underskott. Arbetet där är just 


nu väldigt tungt på grund av de stora ombyggnationerna och därför behövs just nu extra 


förstärkning. 


Det behövs ca 250 sommarvikarier. Förra veckan fanns 190 sökande varav 38 hade västra 


som förstahandsval. Ansökningstiden är fortfarande pågående och ytterligare annonser 


ska läggas ut. 


Verksamhetscheferna får fråga om behov av plus- eller trygghetsboende i kommunen. De 


har inte fått några indikationer på att ett sådant behov finns. 


 


- Hälso- och sjukvård, verksamhetschef Sofia Lindahl och ekonom Hjördis Norrman  


Ekonomin ser bra ut för mars månad. Sjukfrånvaron har varit lägre än tidigare. 


Statsbidragen har inte kommit än men är på gång. Inhyrd personal är en kostnad som inte 


har budgeterats.  


Svårt att få tag på semestervikarier inom samtliga personalgrupper. På grund av hastigt 


tillkommen frånvaro har en stafettsjuksköterska tagits in. 


Har jobbat hårt med att ta emot studenter, förra våren hade vi 49 veckor och i år 90 


veckor. Detta är mycket glädjande men kräver också att tid avsätts för en person som 


utsetts till huvudhandledare. 


IVOs beslut om slutgiltig bedömning vid granskningen under pandemin har kommit. Det 


var inga nyheter och mycket kvalitetsförbättringar är redan gjorda. Inrapportering av 


vidtagna åtgärder ska göras innan 22 maj och utskottet kommer att delges rapporten vid 


kommande möte. 
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Verksamhetschefen får fråga om palliativvård. Regionen har ett palliativt team och 


kommunen jobbar tätt tillsammans med det teamet.  


 


- Individ- och familjeomsorg; ekonomiskt bistånd, öppenvården, arbetsmarknad och 


integration, verksamhetschef Annika Modén, arbetsmarknadschef Sandra Sahlberg och 


ekonom Leif Kårén  


Ekonomin visar underskott jämfört med budget. Detta beror till största del av höga 


placeringskostnader där arvodeshöjningen för familjehem är en stor orsak. I övrigt ser 


ekonomin stabil ut. Prognosen på underskott med 6 miljoner för hela året står kvar.  


Inom AME är semestern löst. 


IFO kommer att gå kort på utredare och konsulter har aviserat att de inte kan fortsätta. 


Annons ligger ute men det finns inga sökande. Barn och missbruk måste prioriteras vilket 


kan leda till att personal måste flyttas.  


Verksamhetschef för IFO får fråga om hantering av arbetsmiljöfrågan att en 


medarbetargrupp har rädsla för att träffa klienter fysiskt. En utbildning inom hot och våld 


ska inom kort hållas. Man ser en trygghet i larmen och känner en oro över utrymmen dä 


larm och lås saknas. Frågan diskuteras kontinuerligt i flera olika forum. 


 


- Funktionsstöd, verksamhetschef Ewa Sundström och ekonom Leif Kårén  


Ekonomin har ett litet underskott jämfört med budget men verksamheten hoppas på att 


när Linden öppnar och placeringar kan plockas hem ska detta påverka ekonomin positivt. 


Sjuktalen har minskat och med det övertiden. 


Osäkerhet finns kring hur jour och arbete före och efter jour ska lösas när de nya reglerna 


om arbetstid träder i kraft. Man tror i alla fall att den planering som gjorts och fortfarande 


pågår är en hållbar lösning som ska fungera. 


Sommarsemestrarna är inte klara, trots tidig annonsering, men enhetscheferna tror att 


erbjudandet kommer att underlätta mycket. 


De nya lokalerna på Storgatan är klara och brukarna har fått titta på dem. Fler nya 


boenden är på gång och ska öppna efter sommaren. Det nya barn- och ungdomsboendet 


öppnar i början av maj. 


Annonsering om stödpedagoger har resulterat i två behöriga sökande. Övriga sökande 


kanske kan få andra tjänster inom verksamheten. Försöker peppa befintlig personal att 


söka YH-utbildningen på Reveljen för att studera till stödpedagoger då detta är en brist. 


Verksamhetschefen får fråga om daglig verksamhet i Junsele där två ordinarie personal 


har slutat. Enhetschefen jobbar med frågan men det är inte löst än. 


 


Beslutsunderlag  


Ekonomi- och verksamhetsuppföljningar per 2023-03-31 för HSV, ÄO, FS (inklusive 


socialpsykiatri), samt IFO (inklusive Arbetsmarknadsenheten). 
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§ 48 


 


Verksamhetspresentation samt kvalitetsdialog: Äldreomsorgen 
Skärvstagården 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen samt en bra 


dialog och lägger dem till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Fredrik Storm, enhetschef Nattpersonal 


Enheten består av 18 årsarbetare som arbetar med 108 boendeplatser. Bemanningen är nio 


personal per natt fördelat på en ”löpare” per plan samt någon konstant på 


demensavdelningarna. 


 


Tendensen är att brukarna som kommer in blir mer och mer rörliga vilket innebär att 


personalgruppen måste stärkas upp. Tyvärr är det svårt idag att få tag i rätt personal som 


dessutom vill jobba på natten. Arbetstiden har med de nya avtalen minskat men det är 


samma arbete som ska utföras. Ersättningen är fortfarande densamma. Det finns 


utmaningar med schemaläggningen på natten. 


 


Sara Lindblom, enhetschef 1B och 1 D samt aktivitetsledaren 


Enheten har 20,8 årsarbetare och antalet boendeplatser är 16+16. Avdelningarna har i 


arbetet med Välfärdsresan slagits ihop för att man ska kunna använda personalen på båda 


avdelningarna. Tredagarsledigheten är borttagen i och med det nya schemat och det 


fungerar bra. 


 


Aktivitetsledaren jobbar med 100 brukare och är mycket uppskattad. För att hinna med 


hjälper avdelningarna till med ”guldkantsaktiviteter”, till exempel bubbel och varma 


mackor en fredag kväll. Avdelningarna har också tillgång till en parcykel som används 


flitigt. Problemet med gruppaktiviteter är att lokalen som aktivitetshandledaren använder 


är för liten. Man har också önskemål om att uteplatsen måste förbättras och uppfräschas, 


till exempel att grindar måste byggas i säkerhetssyfte. Tovertafel finns i lokalen. 


 


Kvalitetsarbete 


Ska börja med RAK och jobbar aktivt med fast omsorgskontakt men bristen av 


undersköterskor gör det mer utmanande. Mycket kontakt med AME som bidrar med 


personal inom service. Under pandemin halkade arbetet med genomförandeplaner efter 


men genomgång pågår. Man jobbar med senior alert och BPSD i team bestående av 


rehab, senior alert ombud, sjuksköterska och enhetschef. Bristen på  


 


Personalen får utbildning inom suicidprevention och våld i nära relationer. Värdegrunden 


är något som diskuteras hela tiden. Avdelningarna har två utbildade språkombud och fler 


är på gång.  
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Fredrik Abrahamsson, enhetschef 1C 


Enheten är en korttidsavdelning med 12 årsarbetare och 16 boendeplatser, det vill säga 16 


rum varav ett kan göras om till dubbelrum vid behov. Den startade upp under pandemin 


och personalen var på plats i februari 2021. Vid starten var majoriteten undersköterskor.  


 


Korttidsavdelningen är i många fall en förlängning av sjukhusvistelse men det kan också 


vara brukare som har ett akut behov av hjälp då någon upptäckt att levnadsnivån i 


hemmet inte är skälig. På grund av detta ser man ett behov av kompetensutveckling inom 


psykiatri, bemötande av utåtagerande brukare, demensvård och mer avancerad vård. Man 


ser att hot och våld samt våldsamma brukare är ett ökande problem. 


 


Aktivitetsledaren servar även den här avdelningen. Hela personalgruppen bidrar med 


guldkant på tillvaron.  


 


Man ser ett stort behov av uppfräschning av boendet men då man hyr av Regionen är det 


de som beslutar om renoveringar. Sedan uppstarten har två rum renoverats och detta är då 


berott på utåtagerande brukare och ovanligt hårt slitage.  


 


Kvalitetsarbete 


Nuläget på Välfärdsresan är något turbulent, särskilt när det gäller förändrade starttider 


för nattpersonal. Ledningen tror att när förändringar har landat kommer det att bli bra. 


 


Antalet undersköterskor har minskat så det finns utmaningar med fast omsorgskontakt 


men man löser det. Genomförandeplaner görs trots att man vet att brukaren inom kort ska 


lämna avdelningen.  


 


Värdegrundsutbildning pågår löpande i det dagliga arbetet och på APT. Senior alert är 


uppstartat och BPSD har även det funnits med sedan tidigare och är ett viktigt instrument. 


Ombuden driver på arbetet och hjälper övriga. 


 


Inom trygghetsteknik har man haft ett uppstartsmöte kring nya lås då det finns en 


problematik där brukare går in på varandras rum och skrämmer varandra. 


 


Statistik 


Under 2022 var det bara strax under 30 % av brukarna som kom till boendet som 


återvände till hemmet efter vistelsen, de flesta var så pass sjuka att de behövde flytta till 


särskilt boende, ca 40 %, eller i många fall avled, ca 25 %. Ungefär 5 % återvände till 


sjukhus och avled där. 


 


Antalet dygn i korttidsboendet var år 2021 i snitt 100 dygn men minskade år 2022 till 73 


dygn. Man jobbar aktivt tillsammans med biståndshandläggarna med att hitta mer 


långsiktiga lösningar och inte bygga korttidsplaceringar på varandra. 
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Enhet 2 B och 2 C 


Carina Hansson är chef för demensavdelningen som har 21,75 årsarbetare och 15+14 


boenden. Avdelningarna har slagits ihop och personalen går emellan. 


 


Enhet 2 D och 2 E 


Malin Lindström är chef för demensavdelningen som har 23,25 årsarbetare och 15+16 


brukare. 


 


Använder sig av aktivitetsledaren och personalen bidrar med guldkant o hittar på 


gruppaktiviteter. Speciellt 2 E använder parcykeln. Personalen där är även utbildad i 


Tovertafel. Kompetensutveckling pågår kontinuerligt.  


 


Den stora utmaningen är trånga lokaler där god demensvård är svårt att bedriva då de som 


flyttar in är relativt unga och har bra fysik, det vill säga är mycket rörliga. Alla kan inte 


rymmas tillsammans i matsalen som bara har åtta platser. Det är också problem att mötas 


i vissa utrymmen. Drömmen är att ligga på markplan då vissa brukare inte klarar av att 


åka hiss och då blir väldigt bundna till avdelningen. 


 


Kvalitetsarbete 


Välfärdsresan är en utmaning då det är svårt att få till ett bra grundschema eftersom 


många inte orkar jobba flera 8-9 timmarspass på raken på grund av ljudnivå och stora 


humörsvängningar hos brukarna. Arbetet är i alla fall i gång och man försöker hitta 


lösningar.  


 


Då avdelningarna har många undersköterskor kan man arbeta aktivt med fast 


omsorgskontakt. Man har schemalagd tid för arbete med genomförandeplaner. 


Värdegrundsutbildningen är inte genomförd. 


 


Tänket kring senior alert finns i vardagen även om man inte jobbat aktivt med systemet. I 


stället har man gjort ett krafttag med BPSD där många brukare ha en aktuell skattning i 


stödsystemet. Svårigheten är att hitta tid för åtgärderna som tagits fram. 


 


Marie Petersson, verksamhetschef – gemensamt kvalitetsarbete 


Ett stort problem för hela Skärvstagården är pågående renovering som påverkar både 


personal och boende. Ventilationen ska åtgärdas men arbetet är svårt, väldigt krävande 


och långdraget. Hela entrén vid Skärvstagården och hälsocentralen ska rivas upp och 


byggas om under sommaren vilket kommer att påverka boende, personal och anhöriga 


under en längre tid. 


 


Man har under året jobbat köpt in nya spoldesinfektorer, använd EducateIT, köpt in 


täckbyxor och jackor samt haft ett kostfokus. Demensutveckling har skett med 


specialistrader i hemtjänsten samt ambulerande dagverksamhet. På gång är upphandling 


av arbetskläder, KAC-externa larm, online-inköp av dagligvaror och byte av låssystem på 


särskilt boende.  
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§ 49 


 


Information: Nuläge – Narkotikaanvändning i Sollefteå kommun 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den till 


handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Cecilia Ingelsson Lydig, folkhälsosamordnare 


 


Mätning av narkotikaspår i avloppsvatten görs tillsammans med Länsstyrelsen fyra 


gånger om året. Vi mäter både vid Hågesta och Långsele reningsverk. Mätningarna 


startade i oktober 2020 och de resultat som redovisas är fram till oktober 2022. Av 


Sollefteå kommun är det ca 55 % av invånarna som kommer med i mätningarna. Proverna 


beräknas i begreppet ”doser”.  


 


Man tar prov i april och oktober samt under julhelgen och en valfri sommarhelg. I 


Sollefteå, Kramfors och Härnösand har man som valfri sommarhelg valt 


skolavslutningshelgen. Mätningarna kompletteras med enkätundersökningar samt statistik 


från polis, socialtjänst samt hälso- och sjukvård. 


 


Amfetamin 


Jämfört med länet och övriga landet ligger Sollefteå kommun något lägre i mätningen. 


Högsta statistiken för amfetamindoser hade Sollefteå i april 2022. Man ser dock att 


användandet ökar. 


 


Cannabis 


Man ser en ökning av användandet av cannabis speciellt i Långsele. 


 


Kokain 


Relativt få doser har hittats i Sollefteå men då kokain anses vara en festdrog och vi tar 


färre helgprover kan det vara en förklaring. Samtliga mätstationer ser en stor ökning vid 


decembertesten som utförs under julhelgen. I mätningarna kan man se skillnad på 


nedbrutet kokain, det som intagits tidigare, och kokain som nyligen tillförts kroppen. 


 


Tramadol 


En topp av användning kan ses i april 2021 men i stort sett överensstämmer dosmätningen 


med antalet utskrivna recept vilket indikerar att inget eller ett mycket litet missbruk finns. 


 


Ketamin 


Många områden ser en ökning som vi inte kan se i Sollefteå. Sjukhusen försöker hålla 


nere utskrivningen då biverkningarna är kraftiga. Läkemedlet används inom 


veterinärvården vilket inte bör visas i dosmätning av avloppsvatten.  
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En beräkning av marknadsvärdet för använda droger vid dessa 13 dygn som mätning 


genomförts under år 2020 till 2022 visade 2 217 713 kronor. Med den summan som 


utgångpunkt beräknas droghandeln i Västernorrland omsätta ca 62 miljoner kronor per år. 


 


Mellan 25 % och 33 % av pojkar i gymnasieåldern i Västernorrland uppger att de blivit 


erbjudna att köpa droger. 


 


Rent generellt har Sollefteå kommun inte lika stor narkotikaanvändning som till exempel 


Sundsvall men trenden är att det ökar och det finns stort utrymme för förebyggande 


arbete. 


 


Cecilia flaggar för att det även förekommer andra, mer lättillgängliga droger, än de som 


kan mätas i avloppsvatten. Hon nämner lustgas och torrschampo där man sett att 


användandet ökar bland riktigt unga personer. 
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§ 50    KS/81/2023   


 


Information: Utredning enligt lex Sarah 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för informationen och lägger den 


till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Utskottet delges den utredning som gjorts med anledning av rapport om missförhållande 


och risk för missförhållande av händelse inträffad 2023-02-12. 


 


Beslutsunderlag 


Utredning, Lena Andersson SAS 
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§ 51 


 


Delgivning av handlingar  
 
Beslut  


Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg tackar för delgivningarna och lägger dem 


till handlingarna.  


 


Delgivning  


Delegeringsbeslut 3/2023 (KS/39/2023-3) 


Skrivelse från personal på Skärvstagården (KS/104/2023-1) 


Svar på skrivelse från personal på Skärvstagården (KS/104/2023-2) 


IVO beslut – Tillsyn gruppbostad Sportgränd (KS/225/2022-12) 


Svar på enkät inom Äldreomsorgen 


 





